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Ikt. Szám: 3841/2023 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Jelen jegyzőkönyv a 2023. november 22-én, 19:00 órai kezdettel tartott, 

rendes tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök, Sajgó Rita tanácsos asszony megállapította, hogy a Helyi 

Tanács összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es 

Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ösés 196-oscikkelyének 

előírásai szerint, a 2023/337-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében 

került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Bálint Stefan-Tibor 

2. Bálint Attila 

3. Bartalis Csaba 

4. Elekes József 

5. Elekes Szabolcs 

6. Gál Katalin 

7. Jakab Attila 

8. Kovács Attila 

9. Kovács Ernő 

10. Kovács Levente 

11. Mihálydeák Ervin 

12. Nagy Ervin 

13. Sajgó Rita 

14. Szabó Ágoston Attila 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Marthy Barna tanácsos úr. A gyűlésen jelen 

van Egyed József polgármester úr és Kovács Ileana-Éva, a község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar 

nyelven zajlik.  

Az üléselnök, Sajgó Rita miután megállapította, hogy a tanácsülést a 

törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 

megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 



 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó hét napirendi pontot: 

 

1. 60/2023 számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek 

megállapítására a 2024-es évre  

2. 59/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 

címertervezete végleges változatának jóváhagyására 

3. 69/2023. számú Határozattervezet 2023. évi általános Költségvetése 

módosításának és a 2024-2026. évekre vonatkozó becslések 

jóváhagyásáról    

4. 70/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 

polgármestere szakapparátusa személyzete fizetésének megállapítása 

2023 november hónapjától kezdődően 

5. 72/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 

magántulajdonát képező leltára II. szakaszának jóváhagyásáról 

6. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testületének 2023. október 26-án 

tartott ülése jegyzőkönyvének jóváhagyása 

7. Folyó ügyek 

 

Az üléselnök felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, 

hozzászólása van-e a napirendi pontok sorrendjével kapcsolatban. Szavazásra 

bocsátja a napirendi pontokat, a Képviselő Testület 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     

 

1. 60/2023 számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek 

megállapítására a 2024-es évre  

Kovács Ileana-Éva: Az előterjesztett Határozattervezet 13,8%-os, a tavalyi 

inflációval való emelést irányozza elő, ugyanis ezt, ha a Tanács nem hagyja 

jóvá, a törvény által a maximális adókulcsot kell alkalmazni az adófizetők fele. 

Egyéb emelés nincs javasolva, csak, ami a törvény által kötelező, ez az inflációs 

ráta, a 13,8%.  

Sajgó Rita: Szükség van az összes szakbizottság véleményezésére, ezért 

megkérem, véleményezzék a határozattervezetet.  

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  



Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Sajgó Rita: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

2. 59/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község címertervezete 

végleges változatának jóváhagyására 

Kovács Ileana-Éva: Az előzőleg jóváhagyott Határozatot módosítani vagy új 

határozatot létrehozni szükséges, mivel változott a megfelelő törvénykezés. 

Egy határozatban volt jóváhagyva a községnek a címere és a zászlója. A 

zászlóra külön törvény jelent meg, amely azt tartalmazza, hogy ha benne van 

a címer a zászlóban akkor az a Kormányhatározat is kell szerepeljen az 

indoklásban. Mivel még nincs Kormányhatározat a címerre, ezért külön kell 

választani a két határozatot és külön kell jóváhagyni mindkettőt. Három 

variáció volt kihirdetve, ezek közül a szakbizottságok egyöntetűen az A 

variációt javasolták, ez az a címer amelyik már jóvá volt hagyva, most 

következik ennek a felterjesztése a Kormányhoz, utána a zászlónak a 

jóváhagyása.  

Egyed József: Hozzáfűzném, hogy ez attól lett fontos és aktuális nekünk, mert 

egyszer elfogadtuk, igaz, hogy visszadobták, mert belekötöttek egy-két 

dologba, de megtalált minket is Dan Tanasă képviselő úr, belekötött a 

zászlónkba és a címerünkbe, így le kell folytatnunk ezt az eljárást, aminek a 

Kormány jóváhagyásával kell végződnie, ezután büszkén használhatjuk, úgy 

ahogy mi szeretnénk.        

Sajgó Rita: Szükség van az összes szakbizottság véleményezésére, ezért 

megkérem, véleményezzék a határozattervezetet.  

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    



Sajgó Rita: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

 

3. 69/2023. számú Határozattervezet 2023. évi általános Költségvetése 

módosításának és a 2024-2026. évekre vonatkozó becslések 

jóváhagyásáról    

Egyed József: Év végéhez érve kérünk költségvetésmódosítást, ugyanis van 

bevenni való jövedelmünk is, 101.000 lej a Romcim által befizetett kőeladásból 

származó jogdíj, ezt a következőképpen osztanák fel: 32.000 lej fizetési 

költségekre, itt 60.000 lejre van szükség az év végéig, de a többit más 

fejezetekből ugyancsak a fizetésekről át tudjuk tenni. Kérünk szépen 37.000 

lejt áthelyezni a beteggondozók elmaradt bérének kifizetésére, jelzem, hogy 

az elkövetkezendő két hónapra is szükség van pénzre, tehát a novemberi és a 

decemberi hónapnak a kifizetésére. Igazából egy hónap amire most 

komolyabban szükségünk van, közel 150.000 lej, ami tartalmazza még az egy 

hónapi szabadságpénzt, amit kötelezően ki kell adjunk. Az iskola ösztöndíj 

programjára 29.000 lejt kell adjunk, 9.000 lejt kulturális programból 

transzportra szeretnénk áttenni. Az iskola kért 175.120 lejt, hátrányos 

helyzetűek felzárkóztatási iskolai programjára, van több kifizetetlen 

számlájuk, az összesen 250.000 lej, a többit meg tudja oldani, de 175.000 lejt 

tőlünk kér. Az iskola is kér módosításokat a 20-as fejezetben, ilyen kisebb 

1000-2000 lejes mozgatásokat, azért, hogy fel tudják használni az összeget. 

Volt egy kertjavításuk, amit a Felzárkóztatási Programba át szeretnének tenni. 

Ez, ami a költségvetésmódosítás jelen pillanatban.     

Sajgó Rita: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Sajgó Rita: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 



4. 70/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község polgármestere 

szakapparátusa személyzete fizetésének megállapítása 2023 november 

hónapjától kezdődően 

Egyed József: Körbe néztünk a környéken az önkormányzatoknál, ki milyen 

rátával dolgozik, azt látjuk, hogy a környező településekhez képest 20-22%-al 

kisebb fizetés van nálunk. Ez onnan is jött, hogy a közbeszerzési osztályról 

egy hölgy magáncéghez szerződött, így meg kellett néznünk, hogy ahhoz, 

hogy megtartsuk az értékes embereinket legalább egy kis gesztust kellene 

tegyünk feléjük. Nem nagy érték, az inflációs érték 13,7%, mi 5%-os 

fizetésemelést javaslunk jelen pillanatban. Ez egy gesztus, egy 3000 lejes 

fizetésnél ez 150 lejes értékről beszélünk, nem egy nagy összeg, de a Testület 

részéről egy gesztus, hogy érdemes az újfalvi Önkormányzatnál dolgozni. 

Szeretném ha a Testület ezt elfogadná és segítene abban, hogy az értékes 

embereinket megtartsuk.     

Sajgó Rita: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Sajgó Rita: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

5. 72/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 

magántulajdonát képező leltára II. szakaszának jóváhagyásáról 

Egyed József: Nagyon sokat beszéltünk a Környezetvédelmi 

Minisztériummal megkötött szerződésünkről, amiben 80kW-os és egy 20kW-

os töltőállomás épül meg, persze egyben a kettő, egy egyenáramú és egy 

váltóáramú töltőrendszer. A munka befejeződött, üzembe van helyezve a 

rendszer és most be kell kerüljön a Község magántulajdonába. Fel van töltve 

most már az AFM rendszerébe és várjuk, hogy megtörténjen felénk a kifizetés 

és mi tovább tudjuk küldeni a cégnek. Attól be kell vegyük a magánvagyonba 

és utána létrehozunk erre egy szabályzatot, ami alapján ez az egész üzemelni 

tud. Jelen pillanatban bárki, ha beáll oda egy elektromos autóval fel tudja 

tölteni, működőképes állapotban van. Már lefektettük a vezetéket a másik 

kettőnek, ha minden jól megy jövő évben még két ilyen töltőállomást hozunk 

létre, teljes támogatottsága van, nem kerül nekünk költségbe.         

Sajgó Rita: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  



Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Sajgó Rita: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

   

6. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testületének 2023. október 26-án 

tartott ülése jegyzőkönyvének jóváhagyása 

Sajgó Rita: Felkérem a Testület tagjait, ha valakinek észrevétele, kiegészítése 

van a jegyzőkönyvekkel kapcsolatban az jelezze. Amennyiben nincs, kérem a 

Testületet, szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában 

elfogadjuk a jegyzőkönyvet? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás 

és ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyvet. 

 

7. Folyó ügyek 

Elekes József: A jégpálya mennyire haladt, ki tudjuk fizetni, hogyha ez a 

Kormányrendelet életbe lépett?  

Egyed József: Jelen pillanatban nagyon sokan kérdezik, hogy a műjégpálya 

mikor lesz üzembe helyezve, úgy gondolom az emberek akkor látnák, hogy 

halad a munka, ha a palánk épülne vissza a helyére. Jelenleg a csőrendszer le 

van fektetve, a szerkezet, ami a hideget létrehozza a helyére van téve, 

nyomáspróba alá volt téve a rendszer, az rendben van, a glikol, amivel a 

rendszert fel kell tölteni el van hozva, az áramkábel le van fektetve. Jelenleg 

amire várunk az az Electrica által kicserélt trafó, amit külön köszönök 

azoknak, akik segítettek, sikerült ezt nagyon gyorsan megoldanunk, ezt a 

helyzetet kimondottan az újfalvi igazgatónak köszönöm meg Simon István 

személyében. Ha az óra és a bekötés is meglesz, amit azt mondták jövő hét 

elején meglesz, összekötődik a rendszer lehet feltölteni glikollal, pumpálni fel. 

Ma felmérték a palánkot és talán holnap kezdik építeni vissza, elméletileg 

közelebbről indulhat meg a próbafagyasztás. Mikulásra már jeget kellene 

készítenünk, ha nem lesz plusz fok. Erre várunk most, hogy a villanyáram oda 

kerüljön, 160kW-ról beszélünk, úgy tettük bele a kábelt, hogy már az utca 

sarkára le tudjuk tenni a villamosautó töltőnek is a csatlakozási pontjait. Ha 

minden rendbe megy december 5-re már jég kellene legyen. A Rolbát rendbe 

tettük, működőképes, várjuk, hogy lehessen fagyasztani a jeget. Nehéz 

beruházásról volt szó, főleg a villanyáram meg az engedélyek miatt, de 

szerencsére jól haladtunk. A kifizetéssel úgy vagyunk, hogy a jelenlegi 



ütemtervben ahogy haladtunk úgy kifizettük már, körülbelül 100.000 lejnyi 

értéket érint a végén ez a megszorító intézkedés, amit a Kormány hozott. Arra 

viszont van egy képlet, hogy hogyan tudjuk kifizetni az elkövetkezendőkben. 

Az elmúlt kilenc hónap átlagát kifizethetjük, kényelmesen beleférünk, hiszen 

voltak nagyobb beruházások. 

Valamennyi kulturális programunkat érinti ez az intézkedés, de amik meg 

vannak tervezve azokat meg tudjuk valósítani. Sajnos volt egy kiírt 

pályázatunk, amit nem tudtunk elvégezni, ez a kilyénfalvi táncoktatás, mert 

pont beleütközött ebbe az intézkedésbe, de reméljük jövőbe, ha a Kormány 

engedi ezt kompenzálni tudjuk.      

Gál Katalin: Sikerült kideríteni a közvilágítással kapcsolatos technikai 

problémákat?  

Egyed József: A technikai probléma az volt, hogy hiányoztak bizonyos 

alkatrészek. Írásban felszólítottuk a céget, két napra rá küldte az alkatrészeket 

és dolgoznak rajta Csata Paliék, rakják be a lámpákba. Egy helyen van, ahol 

mindig rövidzárlat van, ott még keresik a hibát, azt ígérték, hogy kimérik, 

mert valahol a kábelek érintkeznek amikor szél van és egy-két este kiesik 

ilyenkor.  

Sajgó Rita: A hótalanítást hogyan oldja meg az Önkormányzat?  

Egyed József: Ez egy nagy kérdés, mivel a hótalanítás egy szolgáltatás, létre 

kellene hozni ezt a szolgáltatást, ki kellene adni egy cégnek teljesen, aki 

hótalanít, készenléti állapotban van mindig, viszont tavaly kiszámoltuk ennek 

a költsége 300.000 lej környékén van. Van ennek a kisebbik változata, amikor 

az Önkormányzat saját gépekkel eltakarítja, nem lesz olyan minőségű, mintha 

szolgáltató cég foglalkozna, de amennyire tudtunk felkészültünk. Biztos, hogy 

jövő évre jó lenne gondolkoznunk még egy gépre, jelenleg az a gond, hogy 

nem köthetünk szerződést senkivel, nem bérelhetünk gépet, sürgősség esetén 

ha egy gép nem győzi akkor beavatkozzon. Reméljük, hogy valahogy találunk 

olyan kiskaput, amivel törvényesen meg tudjuk oldani, de jövőben 

szükségünk lenne valamilyen eszközre, gépezetre, ami 4x4-es és besegítene, 

hogy gyorsabban tudjuk a hótalanítást megoldani. 

Egyed József: Beszélnék egy kicsit az aktuális pályázatokról. 

A mezei utas pályázatunknál több útszakasz lesz felújítva, egészen majdnem 

az aszfaltozási szintig elő van készítve. Aszfaltozva lesz a megyei úttól, az 

Igényeltektől a Botosig, a Szenéte utcai hídtól a megyei úton levő emlékműig. 

Még nem fogtak neki az osztorósi útnak, úgy egyeztünk, hogy majd tavasszal 

fogják felszedni és lekövezni, mivel nem megfelelő már az idő. A cég és a 

tervező iroda kért egy technikai módosítást a projektbe, mivel nem 

vásárolható a környéken balaszt, így teljesen más megoldást javasolt a 



tervező, ezt elfogadták és most elő van terjesztve a finanszírozónak, az AFIR-

nak. Most várjuk, hogy jóváhagyják, beszéltem ma az igazgatónővel és azt 

mondták, hogy jövő héten szerdáig úgy néz ki megoldják ezt a problémát és 

megkapjuk a jóváhagyást a szerződésmódosításra. Azt szeretném, ha legalább 

odáig el tudnánk jutni, hogy a már ledolgozott munkát ki tudjuk fizetni, 

pénzünk van és jó volna úgy átmenjünk a jövő évbe, hogy ezzel már ne 

tartozzunk, már jövő évbe lehessen igényelni vissza a pénzt, hogy a következő 

fázisra tudjuk használni. A munkának több mint 50%-a el lesz végezve az 

idén.     

A PNRR-s bicikliutas pályázatunkkal jelen pillanatban úgy állunk, hogy két 

szakaszról volt szó, az egyik szakasz a falu végétől be egészen Szenétén az 

Erdőlő-útig, onnan fel a bánya bejáratáig, a Kőszikla panzióig. Meg lett 

tervezve mindkettő, van két vasúti rész, ahol át kellett volna menni a 

bicikliúttal, de a CFR megtiltotta, hogy átmenjünk rajta. Az egészet újra kell 

tervezni, a fenti szakaszt teljesen el kellett vetni. Egy teljesen új szakaszt 

javasoltunk, kész vannak a technikai-tervek, a Varga utcából indulva kimegy 

a kőfaragóig, ez a két szakasz lesz elvégezve. Ennek a közbeszerzése nagyon 

gyorsan meg kell történjen, hiszen március elején fel kell töltsük a rendszerbe 

a kivitelezési szerződést is. Gyorsan kell megoldanunk, de van erre egy 

elképzelés, ami alapján megpróbáljuk megoldani. 

A tornateremnél folyik a közbeszerzés, a technikai elbírálás megtörtént, 

vannak kérdéseink, amit feltettünk a cégeknek, talán öt cég van beiratkozva, 

közelebbről lesz eredményhirdetés, reméljük, hogy december 10-15-ig biztos, 

hogy lesz már kivitelező. Itt nagy dilemma, hogy köthetünk-e szerződést, mert 

jelen pillanatban a törvény azt írja, hogy csak az Európai Uniós pályázatokat 

lehet kiszerződni. Decemberig még lehet fog változni, érdekes lesz, hogy 

meglesz a kivitelező, de nem fogunk tudni vele szerződést kötni, mivel ez 

AFM-s, tehát román kormánypénzből van, így még van egy kis dilemma, de 

biztosan javasolnak a Kormánynál valamilyen megoldást erre.     

Az aszfaltozási projektnél meg van a szerződésünk, alá van írva a 

Minisztériummal és a kivitelezővel, ott viszont nem javasoltuk, hogy 

elkezdjék a munkálatokat, jelenleg a gázhoz a protekciós csöveket rakják le 

mindenhova, majd ha ez meglesz akkor tavasszal fognak neki, reménykedem, 

hogy július végéig le aszfaltozva minden olyan utca, amelyik az „Anghel 

Saligny” programba benne van. 

A gázhálózatnál úgy gondoltuk elkészültünk mindennel, feltöltöttük a 

rendszerbe minden engedélyt, terveket, utána jött egy kérés részükről, hogy 

hiányoznak bizonyos dolgok, ezeket kell még pótoljuk. Ezek eléggé sarkalatos 

dolgok több szempontból, például, hogy már szolgáltatót kell keressünk, ez 



megint egy elég komoly közbeszerzés, mivel addig nem írnak alá velünk 

szerződést es nem indíthatjuk el a munkát, amíg nincs meg a szolgáltató, 

hiszen ő kell ellenőrizze ezt a munkálatot. A technikai-tervek elkészítése után, 

mivel voltak módosítások a megvalósíthatósági tanulmányhoz képest, így 

adódott egy 17%-os többletköltség, 15%-ig nem licitköteles, egy sima 

szerződésmódosítással meg lehet oldani, de a 17% újra közbeszerzés köteles, 

így ismét ki kell írjunk egy közbeszerzést és arra is kivitelezőt kell találjunk. 

Amikor ezek kész vannak, feltöltöttük, onnantól lehet számítani, hogy aláírjuk 

a szerződést a Minisztériummal és lehet nekifogni a munkálatoknak. 

A napközi felújításánál elkészült a közbeszerzési dokumentáció, PNRR-s 

pályázat, könnyebb véghez vinni, ide szakembert tudunk szerződtetni, 

kivitelezőt kell keresni és márciusig fel kell töltei.   

Egyed József: tekerőpataki kultúrotthonnak elkészültek a felújítási tervei, el 

vannak fogadva, a szerződés alá van írva, a cég viszont nem akar nekifogni a 

kivitelezésnek mert a CNI-nek jelen pillanatban nincs pénze ilyen 

beruházásokra, az utolsó tárgyaláskor a cég azt mondta, hogy 150 millió lejjel 

tartozik neki a CNI-től, amíg abból valamennyi be nem jön, nem meri ezt 

tovább halmozni, most ősszel nem fog neki a felújításnak megvárja amíg a 

holtpontról kicsit kimozdul ez az egész történet és akkor fogna neki, de azt 

mondta legkésőbb tavasszal elkezdi a kultúrház felújítását.  

A sportcsarnok is ki van írva közbeszerzésre, tovább taszították december 

végéig, de ott is közelebbről meg kell legyen a kivitelező, azzal, hogy mikor 

köt szerződést a CNI azt pontosan nem tudom, de azt hiszem ez is valamikor 

a jövő évben el fog indulni.  

Ami egy kicsit zavaró tényező, nagyon sokat lobbiztunk, hogy a járda 

program menjen, most kiírták licitre, de a gázzal nem haladunk annyira, mint 

a járdaprogrammal haladnak, itt lesz egy kis probléma, hogyan tudjuk 

összehangolni, hogy ne épüljön meg a cső lerakása előtt a járda. Úgy kellene, 

hogy mindennel folyékonyan haladjunk. A lényeg az, hogy kiírta Hargita 

Megye Tanácsa közbeszerzésre a járdaprogramot és azt is meg kellene 

valósítani, hogy lehessen a falu egyik végétől a másik végéig felmenni. 

Van még az AFM-s 7 millió lejes bicikliút projekt, ami arról szól, hogy a falu 

egyik végétől egészen a másik végéig legyen bicikliút, lefödni az összes 

átereszt az egyik oldalon. Itt elvégeztük ami a mi feladatunk volt, a rendszerbe 

feltöltöttük, várjuk, hogy ezzel a pályázattal mi lesz, át tudunk-e lépni a 

következő fázisba, a szerződéskötés meg tud-e történni.  

Jelenleg türelemmel kell lenni, Románia egy érdekes pénzügyi helyzetben 

van, mi sem látjuk még, hogy mi történik, de jelenleg bőven van amivel 

dolgoznunk, sajnos amikor tudnánk mezei utakat javítani, lenne rá pénz, 



akkor nem tudunk szerződést kötni, hogy ezt kivitelezzük, de majd tavasszal 

elvégezzük. 

Sajgó Rita: Amennyiben nincs több kérdés, az ülést ezennel berekesztem.  

 

 

 

 

 

 

 

Ülésvezető elnök        Jegyző 

Sajgó Rita                Kovács Ileana Éva 


